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Formanden har ordet! 

Naturkraft. Stemninger og afstemninger… 

 
Af Henning Klausen, formand Konservative Ringkøbing-Skjern  
 

De fleste punkter på Byrådets dagsorden giver normalt ikke anledning til de store overraskelser 

vedrørende resultatet af afstemninger. Det var anderledes tirsdag den 14. juni. Punkt 4 på dags-

ordenen var ansøgning om tilskud til Naturkraft. Og inden mødet var der masser af dialog på 

Facebook, henvendelser direkte til politikerne og vælgerforeningerne, mange artikler i aviserne 

og masser af læserbreve. Folkestemningen var til et klart nej.  

Det blev naturligvis også diskuteret meget på vores bestyrelsesmøde i vælgerforeningen og på 

gruppemødet med byrådspolitikerne.  
 

Det Konservative Folkeparti stemte nej til at give en underskudsgaranti på 7,5 mio. kr. for 2022 

og 2023 – og til at kommunens oprindelige lån på 15. mio. kr. først afvikles fra 2030 med 1 mio. 

kr. om året.  

Der er ingen langsigtet plan, der sandsynliggør, at Naturkraft kan overleve på sigt – i al fald ikke 

uden væsentlige tilskud fra Kommunen. Det er ikke en kommunal kerneopgave, og i de kom-

mende år skal der laves besparelser på kommunens budget på min. 45. mio. om året.  
 

 
 

Resultatet af afstemningen blev 15-14 for godkendelsen af ansøgningen. Byrådsmødet blev her-

efter afbrudt på grund af den store interesse fra pressen, så der kunne gives interview. Det sker 

heller ikke tit.  
 

Skal vi nu sætte os over i hjørnet og være sure? Nej, naturligvis ikke.  

Vi skal nu bidrage til, at kommunens tilskud skal være så lille som muligt de efterfølgende år. Vi skal 

alle komme med ideer til videreudvikling af Naturkraft både på kort og langt sigt. Det skal være 

mere interessant for gæsterne at komme der – og mere end 1 gang.   

Jeg har selv haft sæsonkort de første 2 år – og køber nu også et for 2022! 
 

- Jeg har i øvrigt i forbindelse med afstemningen erfaret, at der er mange som ikke ved, at man 

udover at se videooptagelse fra hele byrådsmødet også kan se videooptagelser fra de enkelte 

dagsordenspunkter. Det er jo ikke sikkert, at man har lyst til at følge hele mødet. Se linket her: 
https://rksk.kommune-tv.dk/watch/6241/333. God service, som man ikke tilbyder i alle kommuner.  

_____________________ 
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Kommunens Budget 2023-2026 
 

 
Af Lennart Qvist, Byrådsmedlem for Det Konservative Folkeparti, Ringkøbing-Skjern Kommune 

Medlem af Økonomiudvalget og Formand Ringkøbing-Skjern Forsyning A/S 

 

Lige som de forrige år er en af de vigtigste byrådsopgaver, som vi altid har, de kommende for-

handlinger og den efterfølgende vedtagelse af budgettet for næstfølgende år (2023) samt for 

de efterfølgende tre overslagsår (2024-2026).  

De indledende forberedelser har allerede været i gang længe, og i slutningen af august mødes 

byrådet til den årlige budgetkonference, hvor de egentlige forhandlinger finder sted.  
 

Som altid er det forskelligt fra år til år, hvor store udfordringerne er, og hvor langt de forskellige 

partier står fra hinanden. Som tidligere år er udfordringerne også ret store denne gang.  

Ofte viser det første år efter et kommunalvalg sig altid at være det sværeste – måske fordi der 

ikke var den store vilje til at lave de nødvendige ændringer, da det foregående år jo netop var 

et valgår.  
 

Egentlig er vi hos de Konservative ikke overraskede over de udfordringer, vi har lige nu. For dem 

har vi været klar over længe.  

Men sidste år valgte man helt bevidst at ”parkere” mange store beslutninger til efter valget, og 
man må vel nok sige, at sidste års budget for 2022-2025 måske nok dækkede det første år ri-

meligt af (2022), hvorimod årene 2023-2025 var yderst urealistiske. Og det er så den opgave, 

man har givet videre til det nye byråd og også baggrunden for, at den nye byrådsperiode skal 

starte med et stort sparekatalog.  

 
 

Som altid, så vil vores prioritering være, at de kommunale skattekroner primært skal gå til ker-

nevelfærd inden for børnepasning, skoler og ældrepleje. Og det vil vi blive ved med at kæmpe 

for år efter år.  

_____________________ 

https://www.google.dk/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&ved=&url=https%3A%2F%2Frs.venstre.dk%2Flennart-qvist.html&psig=AOvVaw2YAJ_0rj0P7uiMEB18ipN9&ust=1574874363699667
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Politisk dialogmøde i ROFI – et nyt initiativ! 

 Af Ulrik Linvald, næstformand Det Konservative Folkeparti Ringkøbing-Skjern 
Den 26. april havde Vælgerforeningen indbudt til ’Politisk dialogmøde’ i ROFI, hvor vores 3 by-
rådsmedlemmer Lennart Qvist, Susanne Høj og Irvin Christensen mødte medlemmerne til 

spændende politisk debat.  

 
En veloplagt byrådsgruppe var mødt frem  

 

Mødet repræsenterede et nyt initiativ i Vælgerforeningen. Bestyrelsen havde således længe følt 

et behov for at udvikle en ny mødeform, der kunne supplere ved siden af de mere traditionelle 

vælgerforeningsarrangementer, og hvor medlemmerne kunne komme tættere på vore byråds-

politikere og det konkrete politiske arbejde, høre sidste nyt fra rådhus, udvalg og kommune, og 

hvor der i øvrigt frit kunne diskuteres aktuelle politiske spørgsmål og fremkommes med syns-

punkter og gerne konkrete input fra medlemmerne til det politiske arbejde. 

 
Der blev lyttet koncentreret til byrådsmedlemmernes beretning 

 

På mødet i ROFI fik de fremmødte derfor indledningsvis lige en kort beretning fra de 3 byråds-

medlemmer om de første snart 5 måneder af byrådsperioden, og hvad de hver især specielt 

havde haft fokus på i den forløbne periode, og hvad de i øvrigt forventede ville blive vigtige 

politiske emner og opgaver i den nærmeste fremtid indenfor deres respektive ansvarsområder.  

 

Fortsættes næste side… 
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Og efterfølgende blev det så de fremmødte medlemmers tur. 

Talelysten var stor og kun afbrudt af en kort pause med kaffe og kage og god hyggesnak.  Så 

formanden, der fungerede som ordstyrer, fik en travl aften.  

For der kom masser af spørgsmål og kommentarer fra salen - både til de omtalte sagsforhold 

og politiske spørgsmål, men også til helt konkrete enkeltsager og forskellige kommunale ind-

satsområder og virksomheder.   

Samtidig kom der adskillige input og konkrete opfordringer til byrådsgruppen omkring emner 

og forhold, man følte burde tages op politisk, ligesom en større synlighed og klare udmeldinger 

i medierne fra byrådsgruppen i øvrigt efterlystes fra flere sider. Så politikerne fik noget at svare 

på i den livlige dialog med de fremmødte medlemmer! 

 
… Og så kom der ellers gang i dialogen! 

 

Mødet viste således et stort og glædeligt politisk engagement hos medlemmerne og bekræftede 

samtidig, at afholdelse af lignende dialogmøder fremover utvivlsomt vil være en god idé. 
 

- Sløret kan da også løftes for, at et nyt dialogmøde efter sommerferien faktisk allerede er under 

planlægning i et af kommunens landdistrikter, og hvor der vil være fokus på et emne af stor 

betydning for kommunens fremtidige udvikling og ikke mindst for borgerne i kommunens yder-

områder.  

Så kort sagt på gensyn til nye og forhåbentlig lige så spændende politiske dialogmøder! 

_____________________ 



 

6 

Incitamenter og regelforenkling 

 
Af Lennart Qvist, Byrådsmedlem for Det Konservative Folkeparti, Ringkøbing-Skjern Kommune 

Medlem af Økonomiudvalget og Formand Ringkøbing-Skjern Forsyning A/S 

 

Hvert eneste år bliver der vedtaget flere og flere love og regler. Megen kontrol og bureaukrati 

kunne imidlertid undgås, hvis man som hovedregel altid lod lovgivningen være understøttet af 

økonomiske incitamenter.  

Når love og regler automatisk understøtter den adfærd, som man ønsker fra virksomheder og 

borgere, så undgår man misbrug og derved også et stort behov for efterfølgende kontrol.  

Vi har alle et ønske om, at Danmark skal være det bedste land i verden, hvor man kan drive sin 

virksomhed. Men alligevel så ender det med, at vores virksomheder skal bruge mange ressour-

cer hvert eneste år på at efterleve og dokumentere et utal af komplekse regler fra myndighe-

derne i både Danmark og EU.  

 
 

Gennem årtier har man hørt skiftende regeringer give udtryk for at antallet af regler skal be-

grænses, men når det kommer til stykket, så kommer der kun flere og flere love og regler til.  

Flere og flere nye regler øger ikke kun administrationen i virksomhederne, men de øger natur-

ligvis også behovet for kontrol hos myndighederne. Lad nu den sunde fornuft råde i stedet, og 

hvis lovgivningen er bygget omkring de rigtige incitamenter, så kunne mange regler helt sikkert 

undværes.  

_____________________ 

https://www.google.dk/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&ved=&url=https%3A%2F%2Frs.venstre.dk%2Flennart-qvist.html&psig=AOvVaw2YAJ_0rj0P7uiMEB18ipN9&ust=1574874363699667


 

7 

 

Der er i 2022 sket en del med 3 måneders krig i Europa, valget den 1. juni om forsvarsforbehol-

det og ekstra prisstigninger tillige med ikke betalte omkostninger fra Covid-19. Yderligere er der 

jo uafklaret ”minksag” med fru M. Frederiksen og sag med M. Messerschmidt, som også kan 

påvirke den politiske situation. Hertil kommer indenfor ca. 1 år et folketingsvalg. 

Alt det nævnte giver stor usikkerhed og kræver handling. 

Ser så lige de nye beregninger på Danmark og økonomien som følge af den aktuelle udvikling: 
 

                    

 Kilder:  FinansHuset og Danmarks Statistik m.fl. 

Tidligere tider har vist, at det bliver overladt til de borgerlige, da de ”røde” ikke ønsker at tage et 
ansvar eller give løsning til dette. 

Derfor må vi alle stå sammen om et godt, handlekraftigt konservativt parti, som tidligere har 

vist at kunne give anvisning til løsninger med fremsyn for Danmark. 
 

Dette er kun til ORIENTERING og set fra en gammel konservativ!  

_____________________ 
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Vi har brug for din hjælp! 
Senest den 4. juni 2023 er der folketingsvalg i Danmark. 

Kloge hoveder mener, det allerede kan komme i september/oktober 2022 

Vi er i Ringkøbing-Skjern Konservative ved at kridte skoene til dette valg. Vi har jo både 

 Søren Pape og vores egen Lennart Quist på stemmesedlen. 

Der, hvor du som medlem kan hjælpe, er blandt andet ved at finde egnede pladser på privat 

grund. 

Hvor der kan opsættes banner i op til 3-4 meter i bredden. Pladsen skulle gerne være synlig 

fra en af 

Kommunens store trafikerede veje eller i en vore større byer. Pladsen kan være en bar mark, 

en bygning eller måske et hegn omkring en virksomhed, 

Kun fantasien sætter grænser, det skal bare være på privat grund. 

Har du ikke selv et areal, kender du måske nogen i din familie eller i dit netværk, som vil låne 

os deres areal under valgkampen. 

Det er meget vigtig vi får vestjyder i folketinget, og især fra Ringkøbing-Skjern, derfor håber vi, 

du vil gøre en indsats for at finde egnede arealer. 

Ring eller skriv, jo før jo bedre 

Karsten Gamborg Lassen 
Medlem- & økonomiansvarlig 

Tlf.  40 18 43 58 

E-mail: karstenglassen@gmail.com 
 

 

mailto:karstenglassen@gmail.com
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Nyt fra Region Midtjylland 
Ved Ulrik Linvald/Red. 

 
Region Midtjylland går nu i gang med 

at gennemgå amputationssager 

Regionen er nu klar til at pilot-gennemgå de første benamputerede karkirurgiske patienters 

behandlingsforløb. Kriterierne for gennemgangen er fastsat efter dialog med Patienterstat-

ningen.  

Gennemgangen skal ske, fordi en ekstern analyse påpeger, at op til 47 patienter om året mulig-

vis kunne have undgået eller udskudt deres benamputation, hvis de på et tidligere tidspunkt i 

forløbet havde fået den nødvendige forebyggende karkirurgiske behandling. 
 

Karkirurgiske speciallæger vil systematisk gennemgå behandlingsforløbene for alle, der er 

benamputeret i Region Midtjylland i en given årrække og som forinden har haft kontakt til eller 

er blevet henvist til en karkirurgisk afdeling. Dog ikke patienter, hvis benamputation skyldes 

ulykker (traumer) eller kræftsygdom. 

 
 

Fortsættes næste side… 

https://www.rm.dk/siteassets/om-os/aktuelt/2022/06-juni/region_midtjylland_infografik_amputationer.png
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De ca. 1580 karkirurgiske patienter skal have gennemgået deres behandlingsforløb med hen-

blik på at identificere patienter, som skal vejledes af regionen om deres mulighed for at søge 

erstatning. Derudover skal karkirurger gennemgå en stikprøve på 25 behandlingsforløb, hvor 

patienter ikke har haft karkirurgisk forløb eller været henvist til karkirurgi før amputation. Stik-

prøven skal afklare, om det ud fra patienternes journaler er muligt at vurdere deres erstatnings-

mulighed. Om disse patientforløb skal omfattes af gennemgangen tages der således først stil-

ling til senere på baggrund af stikprøven. 

Skønsmæssigt ventes det samlede antal patientsager, der skal gennemgås, dog at være godt 

1800, da de ældste behandlingsforløb skal findes udenfor de nuværende it-systemer. 

Sådan vil behandlingsforløb blive gennemgået 

Regionen er i gang med at rekruttere et korps af karkirurger fra hele landet til at gennemgå 

behandlingsforløbene. Disse karkirurger skal i hver sag vurdere, om gennemgangen giver an-

ledning til at patienterne skal vejledes om mulighed for at søge erstatning. Der vil blive sikret 

armslængde, så kirurger ikke gennemgår egne forløb eller forløb fra eget hospital. 

Karkirurgerne skal systematisk og ud fra ensartede kriterier gennemgå behandlingsforløbene 

ved journalgennemgang. Når vurderingen bliver, at der kan være mulighed for at søge erstat-

ning, vil patienterne få besked om, at de bør overveje at søge erstatning. 

Patienterstatningen vil, i de sager der anmeldes, tage endelig stilling til, om patienten er beret-

tige til erstatning eller ej. 

De første gennemgange sættes i gang i denne uge (uge 24, 2022) og skal hjælpe med at afklare, 

hvor lang tid det vil tage at gennemgå hver journal. Samt vise, om kriterierne skal præciseres 

for at afdække de hændelser, der potentielt kan udløse en erstatning. 

Ingen behøver at vente på besked 

Hvis speciallæger i karkirurgi vurderer, at et amputationsforløb bør vurderes af Patienterstat-

ningen med henblik på erstatning, får patienten direkte besked via e-post (eller per brev, hvis 

fritaget for e-post). Beskeder sendes løbende så snart karkirurger har gennemgået den enkelte 

patients behandlingsforløb.  

Alle patienter har dog ret til at søge erstatning uanset karkirurgernes vurdering og behøver ikke 

afvente besked fra regionen. Se hvordan man søger erstatning ved Patienterstatningen her 

https://patienterstatningen.dk/soeg-erstatning  Klager over en behandling kan indsendes digi-

talt til Styrelsen for Patientklager via www.borger.dk (se under ”Sundhed og sygdom” og ”Klage 
over sundhedsvæsenet”). 
På karkirurgi.rm.dk vil vi løbende informere om status på gennemgangen af behandlingsforløb. 

Karkirurgiske patienter, der er bekymrede, kan kontakte den karkirurgiske afdeling, der har be-

handlet dem. 

Regionshospitalet Viborg, Kirurgi, kan kontaktes på tlf. 7844 6302 på hverdage kl. 9-13. 

Aarhus Universitetshospital, Karklinikkens sekretariat, kan kontaktes på tlf. 7845 3115 på hver-

dage kl. 8-15. 
Pressemeddelelse Region Midtjylland den 17. juni 2022 

 

Fortsættes næste side… 

https://patienterstatningen.dk/soeg-erstatning
http://www.borger.dk/
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Økonomiaftale 2023 betyder skarpe prioriteringer 
i Region Midtjylland  
Økonomiaftalen mellem Regeringen og Danske Regioner giver godt 1 mia. kr. ekstra på lands-

plan til driften af sundhedsvæsenet. Det svarer til de stigende udgifter som følge af, at vi bliver 

flere og flere ældre. Herudover er der tale om en meget stram aftale. 

- Vi ser i regionsrådet ind i nogle meget svære politiske overvejelser om, hvordan vi skal priori-

tere økonomien i Region Midtjylland næste år. Selv om vi fik godt 1 mia. på landsplan til hospi-

talernes udgifter til flere og flere ældre borgere, så vil hospitalernes økonomi være presset. Det 

skyldes bl.a. udgifter til nye og dyrere behandlinger, siger regionsrådsformand Anders Kühnau 

(S), regionsrådsformand i Region Midtjylland. 
 

 
 

Med aftalen kommer også anlægsbudgetterne under pres. 

- Vi har i Region Midtjylland store og nødvendige planer for at bygge nyt og renovere. Disse 

planer kommer vi til at revurdere, for der bliver ikke plads til det hele i den takt, vi havde fore-

stillet os, siger Anders Kühnau. 
 

Også når det gælder den kollektive trafik, ser regionsrådsformanden ind i svære politiske prio-

riteringer. 

- Vi oplever en uheldig kombination af faldende passagertal og stærkt stigende brændstofpriser. 

Det giver en økonomi, som ikke hænger sammen, og jeg ser med stor bekymring på udviklingen 

på et centralt område. Derfor er det også helt afgørende, at vi med aftalen har fået lovning på 

at forhandle situationen i de regionale trafikselskaber med regeringen allerede i starten af sep-

tember i år. Det er absolut nødvendigt, at vi til september får en aftale om økonomisk kompen-

sation, hvis vi skal undgå at lukke busruter i stort omfang. 
 

Som et lyspunkt fremhæver Anders Kühnau, at det med aftalen er lykkedes at få økonomi til 

PFAS-området: 

- De stadigt flere fund af PFAS bekymrer med rette borgerne. Vi har med aftalen fået 20 mio. kr. 

til arbejdet med forurening af PFAS. Det opfatter jeg som en anerkendelse af problemstillingen 

og et første skridt i den rigtige retning, siger Anders Kühnau. 
 

Region Midtjylland 10. juni 2022 

_____________________ 
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Kommende arrangementer: 

 

      Sæt X i kalenderen allerede nu! 

Konservativt Landsråd 2022 
   Landsrådet afholdes den 10.-11. september i Tivoli Congress Center, og alle 

medlemmer kan deltage  
Følg med på landsrådssiden på lr.konservative.dk, der løbende opdateres. 

 

 

 

_____________________ 

Aktuelle meningsmålinger 
 

VOXMETER, DEN 20. JUNI 2022 
 

 

 

http://mj.detkonservativefolkeparti.dk/lnk/AWIAACbyo4cAAcjMIUYAAAQFkZYAAABGZ1sAnJm_AAqygABiquQ-N4My6hiqSM-Gubdav3ShfwAKkcU/1/_ana0ftKi5M5jQD2nvlD-w/aHR0cDovL2xyLmtvbnNlcnZhdGl2ZS5kaz91dG1fY2FtcGFpZ249T3JnYW5pc2F0b3Jpc2slMjBOeXQlMjAtJTIwanVuaSUyMDIwMjImdXRtX21lZGl1bT1lbWFpbA


 

13 

 

 

MEGAFON FOR TV2, 13. JUNI 2022 
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GALLUP FOR BERLINGSKE, 10. JUNI 2022 
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 Bestyrelsen og redaktionen ønsker alle vore medlemmer og læsere en rigtig god   
 sommerferie med masser af godt vejr, hyggelige stunder med familie og venner,  
 afslapning og ikke mindst mange dejlige ferieoplevelser! 
 På gensyn den 24. august, hvor næste nummer af Nyhedsbrevet udkommer! 
 

                                                   Med venlig hilsen 

Henning Klausen                 Ulrik Linvald 

             Fmd.                        Næstfmd./red. 
 

 
 

 
 

Nyhedsbrev udgivet af Den Konservative Vælgerforening 

i Ringkøbing-Skjern 
 

Redaktionelle oplysninger m.v. 

                      Ansvarshavende:                                                                                  Redaktør:    

               Formand Henning Klausen                       Næstformand Ulrik Linvald               

                          Tlf.  29 62 42 34                                                                                         Tlf. 23 41 14 18                        

              henning.klausen@hotmail.com                                                                            ulrik@linvald.dk 
  

Distribution: Nyhedsbrevet udsendes pr. mail til alle medlemmer af Den Konservative Vælgerforening i Ringkø-

bing-Skjern Kommune, der har oplyst en mailadresse til vælgerforeningen. 
 

Ændret eller ny e-mail adresse og afmelding af Nyhedsbrevet: Hvis du har skiftet eller fået ny mail-adresse 

eller fremover ikke ønsker at modtage Nyhedsbrevet, bedes du venligst oplyse dette ved mail til henning.klau-

sen@hotmail.com 
 

Næste nummer af Nyhedsbrevet forventes udsendt den 24. august 2022 med mindre særlige forhold gør sig gæl-

dende. Deadline for indsendelse af læserbreve og øvrige indlæg til er mandag den 16. august 2022. 

 

      Hjemmeside: https://ringkobing-skjern.konservative.dk/ 

       FaceBook:   Søg under ’Konservative i Ringkøbing-Skjern’ 

       
 

 

mailto:henning.klausen@hotmail.com
mailto:ulrik@linvald.dk
mailto:henning.klausen@hotmail.com
mailto:henning.klausen@hotmail.com
https://ringkobing-skjern.konservative.dk/

